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ЮЖНО-УКРАЇНСЬКА АЕС: ВИКОНАННЯ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ ЗА ПЕРШЕ ПІВРІЧЧЯ 2018 РОКУ ПРОФСПІЛКОВИЙ ЛІДЕР
У ТРУДОВОМУ КОЛЕКТИВІ

Председатель цехко-
ма транспортного цеха
Александра Слюсарь при-
ехала в Энергодар на
строительство Запорожс-
кой АЭС. Ей, молодой,
любознательной и общи-
тельной, хотелось кар-
динально изменить свою
жизнь. Это было 36 лет
назад. В транспортный
цех она устроилась рабо-
тать кладовщиком. А спу-
стя недолгое время нача-
ла активно заниматься и
профсоюзной работой.

Автохозяйство атомной
станции было создано в ав-
густе 1981 года. Когда в
феврале 1982-го Александ-
ра Николаевна пришла сю-
да, коллектив насчитывал
всего 24 человека. К слову,
на тот момент она была
единственной в гараже жен-
щиной. А на всю станцию
тогда было только 14 единиц
транспорта.

Но спустя недолгое вре-
мя начали активно наби-
рать персонал, комплек-
товать автопарк. Темпы
строительства станции бы-
ли стремительными и тре-
бовались большие объемы
грузоперевозок. А вместе
со строительством ЗАЭС
формировался коллектив
транспортного цеха. 

В январе 1984 года был
избран цеховой комитет
подразделения. В разное
время его председателями
были Михаил Куприн, Ва-
силий Лысенко, Григорий
Поляков, Александр Емелья-
нов, Галина Зиберова.

В 1990 году Александра
Николаевна была назначена
заведующей складом транс-
портного цеха. А в 1999-м
избрана председателем це-
хового комитета. С тех пор

неоднократно переизбира-
лась на эту должность. Но
деятельность цехкома не
стала для нее новой. Все
это время она была в акти-
ве, работала заместителем
председателя, много обща-
лась с людьми и старалась
вникать во все.

«Я с теплотой вспоми-
наю тех, с кем довелось ра-
ботать на протяжении пос-
ледних десятилетий. Мы,
люди разного возраста, все-
гда были дружны. Вместе
отмечали праздники, под-
держивали друг друга в
трудную минуту. В школьные
и студенческие годы я была
активисткой, участвовала во
всех мероприятиях. И этот
опыт мне пригодился. Но
самое главное в работе
председателя цехкома —
уважительное отношение к
людям, стремление помо-
гать им. Такими качест-
вами характера обладают
наши члены цехкома: ак-
тивные, неравнодушные, ра-
ботающие для людей, для
создания хорошего мораль-
ного климата в коллекти-
ве», — говорит Александра
Слюсарь.

(Окончание на 2-й стр.)

Ценю доверие людей

Під час зборів також було
затверджено список із 22
делегатів від Южно-Українсь-
кої АЕС, які незабаром візь-
муть участь у обговоренні
виконання колективної уго-
ди Компанією «Енергоатом»
за перше півріччя 2018 року.
Пропозиції від колективів
підрозділів Южно-Українсь-
кої АЕС заздалегідь будуть
направлені до робочої групи
з підготовки Колективного
договору ДП НАЕК «Енерго-
атом».

Обговорення виконання
колективної угоди за півріч-
чя — не зовсім традиційний

захід, зазвичай аналізують
річні показники співпраці
профспілок і адміністрації.
Нині ж у атомній галузі скла-
лася не просто складна, а
критична ситуація, яка вима-
гає негайних рішень. Гене-
ральний директор Володи-
мир Лісніченко у своїй допо-
віді не став зачитувати усі
показники, а зупинився на
найбільш гострих темах.

«Делегації НКРЕКП ми
продемонструємо усі свої
об’єкти: загальностанційні
виробничі, об’єкти нового
будівництва, реконструкції й
модернізації, а також соц-

культпобуту і саме місто-
супутник з його комуналь-
ною інфрастуктурою, розпо-
вімо про борги ТВКГ перед
АЕС у тому числі», — сказав
Володимир Лісніченко.

Досить сумною назвав
генеральний директор си-
туацію із молодими спеціалі-
стами на ЮУАЕС, і навів такі
дані: протягом 2017–18 років
розірвано 30% тристоронніх
договорів на підготовку мо-
лодих фахівців для ЮУАЕС у
профільних вишах. Причому
за ініціативи самих студен-
тів розірвано 17 з 20 угод.
(Закінчення на 2-й стор.)

Забезпечити стабільну роботу галузі
та соціальні гарантії атомників

Відбулося розширене засідання адміністрації та профспілкового комітету Южно-
Української АЕС щодо виконання ними Колективного договору у першому півріччі
2018 року. В основному обговорення стосувалося найгостріших наразі тем — низька
заробітна плата атомників і, як наслідок, звільнення кваліфікованих працівників, залу-
чення та закріплення молодих спеціалістів, будівництво житла.

Чимало часу, відведеного для зборів, атомники присвятили темі боротьби за
справедливий атомний тариф. Генеральний директор ЮУАЕС повідомив про поїздку
делегації НКРЕКП на Южно-Українську АЕС, яка мала відбутися найближчим часом, а
також розповів про відвідини Національною комісією Хмельницької АЕС на початку
серпня, де атомники намагалися довести, що гроші конче потрібні не лише на
зарплату, а й на добудову енергоблоків ХАЕС та спорудження енергомосту з
Європою. Володимир Лісніченко назвав це початком діалогу. 

У підсумковій постанові йшлося зокрема про підтримку Атомпрофспілки у про-
довженні переговорів зі всіма гілками влади та НКРЕКП щодо підвищення тарифу для
атомної галузі, у тому числі, в частині підвищення фонду оплати праці (ФОП). У разі
невиконання вимог перейти до більш рішучих дій і акцій протесту, заручившись під-
тримкою європейських профспілок.

РІВНЕНСЬКА АЕС: КОНКУРС ПРОФЕСІЙНОЇ МАЙСТЕРНОСТІ

Щорічний конкурс профмайс-
терності, що проводиться за під-
тримки адміністрації та профспіл-
кового комітету РАЕС, сприяє
вдосконаленню майстерності мо-
лодих атомників, підвищенню їх ква-
ліфікації, зростанню продуктивності
праці, покращенню рівня культури
безпеки на підприємстві. Органі-
заторами конкурсу на майданчику
електростанції є організація молоді
первинної профспілкової організації
(ОМ ППО) та навчально-тренуваль-
ний центр (НТЦ) Рівненської АЕС.

Учасниками конкурсу стали десять
молодих спеціалістів цеху радіаційної
безпеки (ЦРБ) РАЕС. За традицією,
конкурс мав два етапи: теоретичний
та практичний. Під час теоретичної
частини оцінювалася правильність
відповідей учасників на 10 складних
тестових запитань білетів щодо
особливостей роботи дозиметриста.
Практичний етап проводився в при-
міщенні вентцентру, яке умовно (від-
повідно до завдання) позначалось як
приміщення категорії «В» у зоні суво-
рого режиму, де в роботі перебуває
технологічне обладнання. Завдання
полягало у виконанні радіаційного
моніторингу — знятті гамма-картог-
рами   у приміщенні. Виконання робіт
оцінювалося за двадцятьма пара-
метрами. Конкурсантам необхідно
було дотримуватися правил радіа-
ційної безпеки, охорони праці та тех-
нічної експлуатації.

Члени конкурсної комісії відзначили
високі знання та професіоналізм моло-
дих працівників. Теоретичну частину
конкурсу всі учасники виконали завчас-
но. За словами заступника голови кон-
курсної комісії — начальника ЦРБ РАЕС
Олега Салагаєва, участь у цьогорічному
конкурсі такої кількості працівників цеху
підтверджує їхнє прагнення до само-
вдосконалення, покращення власних
навичок.

За результатами конкурсних ви-
пробувань перше місце здобув Віталій
Сергієнко, друге посів Валентин Тру-
білко та третє — Євгеній Березний.
Перемозі Віталія Сергієнка сприяли
понад десять років досвіду роботи в
цеху та здобутий багаж знань.

Призерам конкурсу професійної
майстерності будуть вручені дипломи
та достойні грошові винагороди, а

також вони отримають можливість під-
вищити свою кваліфікацію. Перемо-
жець візьме участь у галузевому кон-
курсі молодих працівників Компанії, що
відбудеться у жовтні у місті-супутнику
ХАЕС Нетішині.

Віталій Сергієнко — кращий дозиметрист

Чергове 73-тє засідання Ради головних інженерів АЕС
НАЕК «Енергоатом» нещодавно відбулося на майданчи-
ку ВП «Атомремонтсервіс» під головуванням першого
віце-президента–технічного директора Компанії Олек-
сандра Шавлакова.

Фахівці АЕС проаналізували порушення у роботі АЕС за
квартал, що минув, результати їх розслідування, а також
обговорили питання виконання корпоративної Програми
переоснащення ремонтно-заводського комплексу. Пред-
ставники Атомремонтсервісу розповіли про плани щодо
проведення на АЕС модифікації головного роз’єму ГЦН-195М.
Конструкторське бюро «Атомприлад» прозвітувало про стан
розробки системи вимірювань внутрішньокорпусних при-
строїв. За словами заступника головного інженера РАЕС з
експлуатації енергоблоків №№3, 4 Ігоря Кузмицького, обго-
ворювалося також питання щодо перспективи підвищення
потужності блоків-мільйонників до 101,5% (пілотним на Рів-
ненській АЕС є блок №4); будівництва додаткової дизельної
комірки для енергоблоків-мільйонників; модернізації існую-
чої системи вібродіагностики генераторів тощо. За підсум-
ками засідання Рада головних інженерів визначила пріори-
тетні завдання відокремлених підрозділів «Енергоатома» на
наступний квартал.

АТОМНІ НОВИНИ

Окреслили пріоритетні напрями технічної політики
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ПРОФСПІЛКОВИЙ ЛІДЕР
У ТРУДОВОМУ КОЛЕКТИВІ

Чи мріяла вона про таку
відповідальну і нелегку про-
фесію? Однозначно так, бо
вже у 8 класі вирішила при-
святити себе медицині. Ві-
та Анатоліївна родом із
селища Хмельове Маловис-
ківського району Кірово-
градської області. Закінчила
Хмелівську середню школу
та продовжила навчання в
Кіровоградському медич-
ному училищі ім. Є.Й. Мухі-
на. Отримавши спеціаль-
ність фельдшера, розпочала
свою трудову діяльність у
Маловисківській централь-
ній районній лікарні медич-
ною сестрою терапевтич-
ного відділення. Після семи
років роботи медичною сес-
трою в СМСЧ №17 Віта
Анатоліївна вже більше три-
надцяти років несе відпові-
дальну лікарську місію на
Новокостянтинівській шахті,
а останні чотири роки ще й
очолює здравпункт.

Якщо ви думаєте, що у
медпрацівника на шахті ро-
боти значно менше, ніж у
лікарні, то глибоко поми-
ляєтеся. Ось що розпові-
дає наша героїня: «За змі-
ну фельдшер здравпункту
обслуговує майже 300 гір-
ників, 45 водіїв, а також пів-
тора десятки працівників,  які
звертаються по медичну

допомогу впродовж дня.
Коло обов’язків наших ме-
диків досить широке, ви-
магає ґрунтовних знань,
професійних навичок, ви-
тривалості і терпіння, вмін-
ня знайти підхід до кожної
людини, а в деяких випадках
бути і практикуючим психо-
логом. Передусім ми по-
винні провести передзмін-
ний огляд працівників. Це
дуже важливо, бо роботи на
шахті переважно підземні. І
щоб уникнути надзвичайних
ситуацій і травмувань, треба
мати гарний стан здоров’я.
Тому медик повинен бути
досить уважним до кожного
працівника. Не менш важ-
ливий і огляд водіїв, як пе-
ред зміною, так і після неї.
Значну увагу у своїй роботі
ми приділяємо профогля-
дам працівників, виконуємо
різні призначення профіль-
них лікарів, ведемо облік і
документацію».

Віта Анатоліївна розпові-
дала про свою роботу з хви-
люванням. Ще на початку
розмови сказала, що несе
відповідальність за життя і
здоров’я гірників, і це саме
складне і важливе в її роботі.
Зрозуміло, що велике зна-
чення мають такі риси, як
душевна доброта, терпіння,
милосердя. «Я дуже люблю

свою професію, незважаю-
чи на усі складнощі, —
ділиться сокровенним Віта
Туник. — До того ж у нас
чудовий колектив, де всі до-
поможуть одне одному, да-
дуть пораду. Для мене це як
друга сім’я».

Віта Анатоліївна вільний
час присвячує своїм рід-
ним. Донька Яна трудиться
на шахті машиністом конве-
єра на дільниці гідрозакла-
дального комплексу. Наша
героїня — людина творча,
займається декоративно-
прикладним мистецтвом, а
особливо полюбляє в’яза-
ти. «Вподобань багато, —
говорить Віта Туник, — але
найулюбленіша справа —
це моя робота. Вибрала
професію за покликанням
і нічого не хочу міняти у
своєму житті».

Ми впевнені, що ново-
костянтинівцям поталанило
мати поряд такого медич-
ного фахівця, надійного ко-
легу і просто гарну, добру
людину.

Альона МИХАЙЛИК

Професію обрала за покликанням
Чи є у світі найважливіша професія? Важко відпові-

сти, бо у кожного своя думка і вимір. Та є люди такої
професії, яка увібрала в себе мужність і милосердя,
толерантність і виваженість, мудрість і відданість
справі, вміння чітко і швидко приймати важливі рішен-
ня, відповідальність за життя іншого, неймовірну
любов до оточуючих. Так, це медичні працівники.
Саме їм ми довіряємо найцінніше — своє життя. До
когорти медиків належить і героїня нашої розповіді —
Віта Анатоліївна Туник, завідувачка здравпункту
Новокостянтинівської шахти.

З КОГОРТИ МЕДИЧНИХ ПРАЦІВНИКІВРЕАЛІЗАЦІЯ КОМПЛЕКСНОГО ПРОЕКТУ ЦСВЯП

Підписання тристоронньої угоди
між НАЕК «Енергоатом», Київською
державною обласною адміністраці-
єю та Державною агенцією України з
управління зоною відчуження щодо
«Спрямування 10% на спорудження
об’єктів соціального призначення у
місті Славутичі, Іванківському та По-
ліському районах Київської області»
відбулося під час третьої у цьому році
зустрічі міжвідомчої групи та опера-
тивного штабу «Будівництво Центра-
лізованого сховища відпрацьованого
ядерного палива реакторів ВВЕР АЕС
України».

Президент «Енергоатома» Юрій Не-
дашковський підкреслив, що дано старт
ще одному етапу у рамках реалізації
комплексного проекту ЦСВЯП — а саме
старт соціального розвитку регіону.

10% від суми освоєння капітальних
вкладень будуть спрямовані на соціаль-
но-економічний благоустрій прилеглих
територій Київського регіону — Іванківсь-
кий, Поліський райони та м. Славутич.
Сьогодні це майже 100 млн грн, які «Енер-
гоатом» уже капіталізував (накопичив)
для розвитку регіону. Загальна сума ста-
новить 3,7 млрд грн. Тристороння угода
між НАЕК «Енергоатом», КДОА та ДАЗВ у
рамках будівництва ЦСВЯП відкриває
шлях до економічного розвитку та соці-
альної захищеності Київського регіону.
Підписання документа дає можливість
спрямувати кошти на фінансування про-
ектів, за якими затверджена проектно-
кошторисна документація.

Юрій Недашковський також нагадав,
що проект будівництва ЦСВЯП — це пер-
спектива майбутнього розвитку, а не
«звалище» і не «могильник» ядерних від-
ходів, як інколи на цьому спекулюють: це
сховище стратегічних матеріалів, з яких
у майбутньому Україна зможе виробля-
ти екологічно чисту та дешеву атомну
електроенергію: «Ще раз хочу наголо-
сити, головна мета будівництва Цент-

ралізованого сховища — це енергетич-
на безпека України. Реалізувавши цей
проект, Україна позбудеться останньо-
го важеля монопольного впливу з боку
РФ».

Народний депутат України Ярослав
Москаленко, який був присутній на зус-
трічі, зауважив, що будівництво одного з
найкращих у світі сучасного ядерного
енергооб’єкта — це прорив не тільки для
регіону і атомної енергетики, а й для
країни в цілому.

Голова Державного агентства Украї-
ни з управління зоною відчуження Ві-
талій Петрук також підтримав тезу, що
масштабне будівництво у зоні відчу-
ження забезпечує розвиток соціальної
інфраструктури прилеглих регіонів. По-
кращення інфраструктури міст навколо
зони відчуження сприятиме їх відрод-
женню та розвитку. Визначені догово-
ром кошти будуть спрямовані на ремонт
та будівництво об’єктів, що названі
Київською обласною державною адмініст-
рацією у відповідному Переліку. Серед
них загальноосвітні школи, оздоровчі
комплекси, стадіон, будинок культури,
бібліотека, дороги, мости та інші важливі
об’єкти.

У свою чергу голова Київської облас-
ної державної адміністрації Олександр
Горган підкреслив, що підписання цього
договору відкриває колосальні перспек-
тиви для відновлення повноцінного жит-
тя у регіоні: «Реалізація будівництва
ЦСВЯП — це шанс на відновлення для
постраждалої від техногенної катастро-
фи та занепадаючої частини Київщини.
Починаючи з цього моменту, з моменту
підписання угоди, Київська область от-
римає майже 4 млрд гривень, що будуть
спрямовані на розбудову та відновлення
інфраструктури регіону, на створення
інноваційних проектів, які будуть генеру-
вати нові ресурси. Я особисто бачу твер-
ду перспективу розвитку Київщини і, без
перебільшення, розвитку України».

Шлях до економічного розвитку
та соціальної захищеності Київського регіону

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Моя собеседница больше убеждена, что
только коллективный труд приносит самые
хорошие результаты. И только благодаря
активным помощникам в транспортном цехе
удалось организовать этот процесс на высо-
ком уровне.

Ее заместитель Лариса Балагутрак воз-
главляет комиссию по организационной
работе. Это одна из самых сложных задач,
куда входит проведение мероприятий, кон-
ференций, торжественных собраний, вече-
ров отдыха; вопросы оздоровления персона-
ла в летний период. И Лариса Анатольевна —
отличный организатор с большим чувством
ответственности.

Член цехкома Татьяна Шитова — предсе-
датель комиссии по культурно-массовой
работе. Это творчески одаренный человек,
пишет стихи, сценарии к радиогазетам,
оформляет стенгазеты, участвует в творче-
ских конкурсах. Под ее руководством прошло
много интересных вечеров отдыха и концер-
тов художественной самодеятельности. В
этом ей помогает автор видеофильмов
Вячеслав Вороница.

Член цехкома Александр Щербина за-
нимается вопросами охраны труда. Он конт-
ролирует обеспечение персонала сред-
ствами индивидуальной защиты, питьевой
режим, соблюдение всех нормативных пра-
вил, необходимых для безопасной работы.
Еще один представитель цехового комите-
та Василий Король — приверженец здоро-
вого образа жизни, играет в футбол, волей-
бол. Создал футбольную команду цеха,
вовлекает работников в спортивные сорев-
нования.

«Профсоюзная работа — это ежедневный
труд. Он включает в себя проверку и согласо-
вание всей распорядительной документации,
связанной с оплатой и охраной труда; органи-
зацию отдыха, оздоровления работников и их
детей, различных мероприятий.

Оказание материальной помощи на
лечение помогло нескольким работникам
нашего цеха побороть онкологические
заболевания, и это самое главное. Мне нра-
вится принимать участие в общественной
жизни коллектива, приносить людям пользу,
учиться чему-то новому», — делится моя
собеседница. И она ценит доверие тех, кого
называет единомышленниками по проф-
союзной работе, как и весь персонал своего
подразделения, который за многие годы
стал ей родным.

Людмила ГОТЫЧ

Ценю доверие людей

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Звільнилися за власним ба-

жанням 12% молодих фахівців,
працевлаштованих протягом
2016–2017 років. Причинами,
які озвучує молодь, є низький
рівень заробітної плати, відсут-
ність житла і перспективи його
отримати ближчим часом.

Голова профспілкового ко-
мітету ЮУАЕС Сергій Снітков у
своєму виступі також наголосив
на проблемах низької заробітної
плати атомників. Він нагадав
про те, як за ініціативою Атом-
профспілки у квітні цього року
працівники атомно-промисло-
вого комплексу вийшли на по-
переджувальні акції протесту, і
що відтоді робота у цьому
напрямі була проведена коло-
сальна — і з урядовцями, і з
регулятором. Слова підтримки
почули атомники і від європей-
ських профспілок.

«Тут, на місцях, здається, що
збільшити тариф — не пробле-
ма, — каже Сергій Снітков. —
Більше того, ми знаємо, де
взяти цей тариф. Пропонуємо
варіант не збільшення тарифу
для населення, а перерозподіл
його всередині генерації, бо
сьогодні є абсолютно завище-
ним тариф для теплової генера-
ції і несправедливо заниженим
для атомної галузі. Одне я можу
сказати точно: профком «Енер-
гоатома», усі профспілкові ак-
тивісти українських атомних
станцій налаштовані рішуче.
Потрібно знаходити тактику
конструктивного діалогу з про-
тилежною стороною і перекон-
ливі аргументи».

Серед тих, хто висловив ба-
жання взяти участь в обгово-
ренні за трибуною, в основному
були керівники підрозділів. На-
прикінці засідання генеральний
директор Володимир Лісніченко
відзначив цей факт як показник
критичності ситуації, адже, су-
дячи з емоційних виступів на-
чальників цехів, відплив кадрів

не припиняється і підприємство
стрімко втрачає висококваліфі-
кованих працівників.

«Порівняно з попередніми
роками у цеху теплової автома-
тики і вимірювань (ЦТАВ) кіль-
кість вакансій збільшилася у пів-
тора рази, — розповідає його
начальник Михайло Васильчен-
ко. — Це пов’язано з тим, що
люди шукають і знаходять робо-
ту, за яку їм більше платять. Так,
у період з 2014 по 2016 рік ми
втратили 8 висококваліфікова-
них спеціалістів, які звільнились і
поїхали працювати на Біло-
руську АЕС. Це два старших
начальники зміни, черговий ін-
женер СУЗ, інженери-програ-
місти, провідний інженер, два
майстри. З початку нинішнього
року від нас пішло три працівни-
ки. Дійшло до того, що наразі
стало проблематичним знайти
слюсаря з найнижчим розря-
дом. І ще хочу зазначити такий
факт, який раніше майже не фік-
сувався, це коли чоловіки йдуть
у декретну відпустку з догля-
ду за дитиною. А отже, їхні дру-
жини заробляють більше, ніж
вони.

Генеральний директор
ЮУАЕС Володимир Лісніченко
додав, що з більш як п’яти тисяч

претендентів на посади в
ЮУАЕС, які входять до бази
даних управління кадрів підпри-
ємства, тільки трохи більше
однієї тисячі підтвердили своє
бажання працювати на АЕС,
решта навіть не захотіла обно-
вити резюме, виказуючи цим
самим незацікавленість в отри-
манні робочого місця на Южно-
Українській атомній станції.

Майже не відрізняється від
ЦТАВ ситуація і в енергоремонт-
ному підрозділі (ЕРП). Про це
розповів його керівник Андрій
Петрук. Показник звільнення
персоналу з початку року ста-
новить 75 осіб, серед яких 9 —
кваліфіковані зварювальники.
«Окрім низької зарплати, молоді
спеціалісти скаржаться на від-
сутність перспективи з житлом,
— каже Андрій Федорович. —
Отже, я пропоную знайти кошти
на компенсацію орендованого
житла для працівників, які не
мають власного і хочуть після
закінчення, наприклад, профе-
сійного ліцею працювати на
ЮУАЕС». Генеральний директор
Володимир Лісніченко на це
зазначив, що на балансовій
комісії НАЕК «Енергоатом», яка
відбулася на початку серпня,
Южно-Українська АЕС внесла

пропозицію про часткову ком-
пенсацію оренди житла для
молодих спеціалістів.

Про відплив персоналу го-
ворив також керівник цеху ра-
діаційної безпеки Володимир
Боярищев, профспілковий лідер
одного з підрозділів ЕРП Сергій
Безбабний. Отже, у підсумко-
вому документі, який зачитав
профорг ЦТАВ Євген Підгурсь-
кий, зокрема, зазначено: «З
метою недопущення масово-
го звільнення персоналу ВП
ЮУАЕС у зв’язку з незадовіль-
ним розміром оплати праці,
збереження фахових спеціалі-
стів атомної галузі, підвищення
престижності роботи на АЕС
України доручити профспілко-
вому комітету ППО ДП НАЕК
«Енергоатом» продовжити про-
цедуру переговорів зі всіма гіл-
ками влади та НКРЕКП щодо
підвищення тарифу для атомної
енергетики, у т.ч. в частині під-
вищення фонду оплати праці. У
разі невиконання вимоги щодо
підвищення ФОП перейти до
більш рішучих дій і акцій протес-
ту, заручившись підтримкою
європейських глобальних проф-
спілок».

Оксана МІСЮКЕВИЧ
Фото Б. ЧЕРНИШОВА

ЮЖНО-УКРАЇНСЬКА АЕС: ВИКОНАННЯ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ ЗА ПЕРШЕ ПІВРІЧЧЯ 2018 РОКУ

Забезпечити стабільну роботу галузі
та соціальні гарантії атомників
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Держава має підвищувати соціальну захищеність громадян і справедливість при виконанні нею своїх соціальних зобов’язань

СПОРТИВНИЙ ЗАХІД ПІД ЕГІДОЮ СОЦІАЛЬНИХ ПАРТНЕРІВ

ПАСТА-ПАТІ
ТА ІНФОБРИФІНГ

Для учасників крос-триат-
лон «3 Блок. Перезавантажен-
ня» розпочався ще напередо-
дні старту. Ввечері 17 серпня
на РОК «Біле озеро» відбулася
паста-паті, а в її рамках інфор-
маційний брифінг. Такі вечірки
з поїданням вуглеводів —
загальноприйнята практика
на найпрестижніших світових
стартах. Смачні макарони з
найрізноманітнішими додат-
ками приготували та їх краси-
ву подачу забезпечили праців-
ники управління робітничого
постачання. Паралельно на
проекторі крутилися відео та
фотокадри з трьох попередніх
заходів Кубка Рівненської АЕС:
«Забігу під градирнями», «Пе-
регонів на Хомецькій» та ве-
ломарафону «100 ВЕЛОwatt».
Багато хто міг знайти на цих
кадрах себе. 

Далі з актуальною та ду-
же необхідною учасникам
інформацією про деталі мар-
шруту, проходження тран-
зитної зони, інші подробиці
триатлону виступили органі-
затори: голова організації
молоді первинної профспіл-
кової організації РАЕС Єв-
геній Бураков та голова спор-
тивної комісії організації
молоді, капітан велокоманди
«РАЕС team» Олександр Куд-
рик. Про правила розповів
головний суддя змагань —
майстер спорту з триатлону
Тарас Нагорний. Про тонкощі
електронної системи хроно-
метражу — представник фір-
ми «Runstyle» Ярослав Кон-
дюх. Про безпеку та як вона
буде забезпечуватися — ке-
рівник групи рятувальників
Андрій Дікусар з Южноук-
раїнська. Генеральний дирек-
тор Рівненської АЕС Павло
Павлишин та голова первин-
ної профспілкової організації
РАЕС Іван Мельник побажали
удачі всім учасникам.

«Триатлон «3 Блок. Пере-
завантаження» — це перший
триатлон в Рівненській облас-
ті. Приємно, що саме наш
колектив, наші активісти взя-
лися за його організацію.
Захід присвячений дуже важ-
ливій події для всієї Компанії
«Енергоатом» — продовжен-
ню терміну експлуатації енер-
гоблока №3. Ми продовжили
експлуатацію трьох енерго-
блоків на 20 років», — підкрес-
лив Павло Павлишин. 

УЧАСНИКИ
Участь у першому на Рів-

ненщині триатлоні взяли 84
спортсмени-аматори. Це пра-
цівники Рівненської АЕС та
жителі міста Вараш; представ-
ники інших відокремлених під-
розділів НАЕК «Енергоатом»:
ЮУАЕС, ХАЕС, дирекції Ком-
панії; триатлети з багатьох
регіонів України: Рівненської,
Львівської, Волинської, Київсь-
кої, Миколаївської, Одеської,
Дніпропетровської, Закар-
патської, Хмельницької облас-
тей. Для переважної більшос-
ті з них старт на триатлоні
«3 Блок. Перезавантаження»
став першим у житті. Тому те,
що дистанцію подолали аб-
солютно усі учасники, — це
велика перемога кожного, пе-
редусім над собою. І це заслу-
говує справжнього захоплен-
ня. Нагадаємо, що учасники
повинні були пропливти 750
метрів, проїхати 20 кілометрів
до села Озерці Володими-

рецького району і назад та
пробігти 5 кілометрів мальов-
ничим берегом. Серце триат-
лону — транзитна зона, де
відбувалася зміна етапів та
знаходився фініш, — була об-
лаштована на спортивному
майданчику реабілітаційно-
оздоровчого комплексу.

ПЕРЕМОЖЦІ
1 година 16 хвилин 52

секунди — це час абсолютно-
го переможця триатлону «3
Блок. Перезавантаження».
Ним став 31-річний Ростислав
Міщенко з Жовтих Вод, що на
Дніпропетровщині, — праців-
ник Східного гірничо-збагачу-
вального комбінату. Це під-
приємство є постачальником
концентрату урану для виго-
товлення палива для україн-
ських АЕС, у тому числі і для
Рівненської. Другим з часом
1:17:32 фінішував триатлет з
Луцька Олександр Устимович.
Ну а «бронза» залишилася
вдома: третій час 1:17:42 по-
казав невтомний Олександр
Кудрик, працівник ЦВПМ ЕРП,
активіст організації молоді,
досвідчений велосипедист і
спортсмен.

Нарівні з чоловіками зма-
галися і представниці прек-
расної статі. Час 1:30:37 пока-
зала і перше місце в результаті
здобула лучанка Катерина
Макарук. Друге місце з часом
1:34:41 виборола Анна Тка-
ченко з Вознесенська (Мико-
лаївська область). Цікаво, що
Анна два місяці тому стала
срібною призеркою ще одно-
го етапу Кубка Рівненської
АЕС — веломарафону «100
ВЕЛОwatt». Бронзова призер-
ка триатлону киянка Наталія
Приймачук (час 1:36:59) також
була учасницею веломарафо-
ну. А це свідчить про те, що
спортивні заходи РАЕС наби-
рають всеукраїнської попу-
лярності і спортсмени охоче
беруть в них участь знову і
знову.

Окрім абсолютних катего-
рій були і категорії вікові. Так
перше місце серед чоловіків
18-29 років здобув наймолод-
ший учасник змагань Антон
Гуцало з Вараша (час 1:20:40).
До речі, Антон найкраще за
всіх пройшов перший етап —
плавання, однак не зміг втри-
мати перевагу на велосипед-
ному і біговому етапах. Дру-
гий у цій віковій групі —
Станіслав Главадський з Киє-
ва — 1:24:29. Третім фінішував
Олександр Шулипа (ТрЦ
РАЕС) — 1:25:24. 

У найчисельнішій віковій
групі — чоловіки 30-39 років —
найшвидшим став Роман Гав-
рилюк — 1:18:34. Він пред-
ставляв Ужгород, однак наро-
дився у Володимирецькому
районі. Тому особливо радий
був виступати на рідній землі.
Друге місце з часом 1:19:14

здобув Сергій Муравинець
(СКМ РАЕС). Третє — у Віталія
Рожка (ЮУАЕС) — 1:20:56.

У другій за чисельністю
віковій категорії — чоловіки
40-49 років — найшвидшим
став волинянин Леонід Гав-
рилюк — 1:22:25. Друге місце
— Олександр Прит (Томаш-
город, Рівненська область) —
1:23:16. Третій — Олександр
Ткаченко (Вознесенськ, Мико-
лаївська область) — 1:25:18.

У віковій категорії 50+
увесь п’єдестал зайняли
атомники. Перший з часом
1:32:02 — заступник гене-
рального директора з капі-
тального будівництва Сергій
Куроєдов. Другий — Микола
Сучок (ЮУАЕС) — 1:32:57.
Третій — начальник служби
головного диспетчера РАЕС
Юрій Долганов — 1:34:30.
Генеральний директор РАЕС
Павло Павлишин став четвер-
тим у цій віковій групі. Пишає-
мося такими результатами!

Дівчат нагороджували у
двох вікових групах: до 35
років і 36+. У першій катего-
рії місця розподілились так:
перше місце — Юлія Руднік-
Гриньків (Вараш) — 1:41:09,
друге місце — Вікторія Пов-
розник (Рівне) — 1:42:04, тре-
тє місце — Марія Петрущен-
кова (Київ) — 1:20:36. У другій
категорії першою стала Олена
Гуцало (УВТК) — 1:49:52, дру-
гою — Наталія Візер (Жовті
Води) — 1:52:14, третьою —
Олександра Пальченко (ди-
рекція НАЕК «Енергоатом») —
2:24:29. 

У командному заліку НАЕК
«Енергоатом» перемогу свят-
кувала РАЕС, другою стала —
ЮУАЕС, третя — ХАЕС.

Найшвидшим з представ-
ників «Енергоатома» став Олек-
сандр Кудрик. Він же, взявши
участь в усіх чотирьох етапах
та набравши найбільшу кіль-
кість очок, став володарем

Кубка РАЕС. Серед жінок Ку-
бок здобула Олена Шикова
(ЦВП ЕРП РАЕС). Вона єди-
ною з жінок взяла участь у всіх
етапах. 

Окрім Олександра Куд-
рика та Олени Шикової, в усіх
етапах Кубка взяли участь
Сергій Муравинець, Євген Ос-
тапович, Олег Мініч, Олек-
сандр Шулипа, Андрій Скок-
люк, Юрій Савчук, Денис
Шиков, Сергій Сидорчук, Ва-
дим Медиченко, Руслан Сло-
боденюк, Віталій Демидишин
та Олександр Прит. Усі отри-
мали ексклюзивні футболки
фінішерів.

ОРГАНІЗАТОРИ,
СПОНСОРИ, ВОЛОНТЕРИ

Триатлон «3 Блок. Переза-
вантаження», як і всі захо-
ди Кубка РАЕС, проходив під
егідою НАЕК «Енергоатом»,
Рівненської АЕС, первинних
профспілкових організацій
«Енергоатома» і Рівненської
АЕС. Організаторську роботу
взяла на себе організація
молоді ППО ВП РАЕС. Парт-
нером заходу стала мережа
магазинів КТС, яка забез-
печила призи у вікових кате-
горіях. Потужну волонтерську
підтримку надали відокремле-
ний підрозділ ГО УкрЯТ у Рів-
ненській області, рятівники з
Мальтійської служби допомо-
ги, юні ентузіасти з організації
«Ольбери» та проекту «Відкри-
вай Україну», працівники різ-
них підрозділів Рівненської
АЕС, що підключилися на різ-
них етапах підготовки і прове-
дення заходу.

«Дякую всім за підтрим-
ку, — каже голова організа-
ції молоді Євгеній Бураков.
— Разом ми організували і
провели справжнє спортив-
не свято».

Іванна БУРАКОВА
Фото

Надії ТИМОФЄЄНКО та
Олександра КИЛЮШИКА

Триатлон «3 Блок. Перезавантаження» —
кульмінація Кубка Рівненської АЕС

Довгі місяці скрупульозної підготовки, ретельне плану-
вання і зрештою — вибухова кульмінація. Вмістити в неве-
ликий обсяг газетної статті всі подробиці та всі емоції
завершального етапу Кубка Рівненської АЕС «РАЕС CUP»
нереально. Тому ми спробували зібрати усе найцікавіше.

Во время судебного разбирательства по делу, известно-
му как «дело профсоюза», не было представлено никаких
убедительных доказательств. Большинство доказательств,
представленных в суде, выглядели либо сфальсифицирован-
ными, либо собранными с нарушением белорусских законов
или не имели отношения к рассматриваемому периоду
2011–2012 годов. В своем заключительном выступлении
адвокаты обвиняемых потребовали оправдательного приго-
вора для обоих лидеров профсоюза.

Судья признал Геннадия Федынича и Игоря Комлика
виновными в уклонении от уплаты налогов и приговорил их к
штрафу в размере 47 560 BYN (более 23 000 долларов США),
четырехлетнему ограничению свободы без направления в
учреждения открытого типа, без конфискации имущества и
запретом занимать руководящие должности на 5 лет.

Оба лидера должны также оплатить все судебные
издержки вместе с административными штрафами. Судья не
удовлетворила требование прокурора о конфискации иму-
щества профсоюзных лидеров, а также отменила арест,
выданный на их частные квартиры, землю и автомобили.

Если, несмотря на обжалование, действие приговора ос-
танется в силе, Геннадий Федынич не сможет продолжать
работать в качестве председателя профсоюза. Игорь Комлик
окажется в схожей ситуации. Объявленные четыре года
«домашней химии» не намного лучше тюремного заключе-
ния, поскольку личная свобода на передвижение обоих лиде-
ров будет ограничена многочисленными правилами.

Объявление приговора было встречено криками
«Позор!».

Утром в день объявления приговора десятки членов
профсоюза и представителей гражданского общества
подали апелляцию главе государства в Администрацию
президента, требуя прекратить дело против лидеров
профсоюзов.

Во время объявления приговора возле Дома правосудия
была организована пикетная линия. Омоновцы задержали
наиболее активных пикетчиков, в том числе активистов проф-
союза РЭП Павла Мрочко из Бреста и Александра Чмыхова
из Бобруйска.

IndustriALL освещал ход судебных заседаний в специ-
альном блоге. Кроме того, на большинстве слушаний присут-
ствовали наблюдатели от национальных профсоюзов, член-
ских организаций IndustriALL, все они согласились с тем, что
дело было политически мотивированным, и в суде сторона
обвинения не представила правдоподобных доказательств.

Кемал Озкан, заместитель генерального секретаря
IndustriALL и региональный секретарь IndustriALL Вадим
Борисов присутствовали на оглашении приговора. Кемаль
Озкан назвал обоих лидеров «политическими заключенны-
ми»: «Глобальный союз IndustriALL считает, что хотя дело
профсоюза было против двух частных лиц, для нас оно
направлено против самого профсоюза и, в более широком
смысле, против прав независимых профсоюзов. IndustriALL и
наши членские организации будут продолжать поддерживать
РЭП, Геннадия Федынича и Игоря Комлика в их борьбе за
защиту и продвижение прав рабочих в этой стране».

Геннадий Федынич, председатель профсоюза РЭП и
член Исполнительного комитета IndustriALL, комментируя
приговор, сказал: «Сегодняшнее решение суда еще раз
подтвердило, что белорусским властям глубоко безразлич-
но выполнение международных норм, которые они в свое
время подписали. Поэтому мы ждем тоже реакции Европы,
потому что такое наплевательское отношение к тем доку-
ментам, по которым вся Европа живет, недопустимо».

IndustriALL продолжит мониторинг ситуации в Беларуси и
усилит кампанию в поддержку независимых профсоюзов
Беларуси посредством различных действий, в том числе в
отношении межправительственных агентств.

МІЖНАРОДНА ПРОФСПІЛКОВА СОЛІДАРНІСТЬ

«Дело профсоюза»
24 августа, спустя две недели слушаний в наруше-

ние принципов верховенства закона и справедливости,
суд Советского района города Минска несправедливо
наказал Геннадия Федынича и Игоря Комлика, лидеров
Белорусского профсоюза радио и электронной про-
мышленности (РЭП) членской организации Глобаль-
ного союза IndustriALL. Гнев и возмущение растет
среди членских организаций IndustriALL во всем мире,
поскольку Геннадий Федынич входит в состав исполни-
тельного комитета IndustriALL.

На Новокостянтинівській шахті ДП «СхідГЗК» введено
в експлуатацію новий вагоноперекидач. Цей  проект реа-
лізовано з метою заміни старого, який  був встановлений
25 років тому і вичерпав свій робочий ресурс.

Партнером Новокостянтинівської шахти у цьому проекті є
ремонтно-механічний завод ДП «СхідГЗК», який і виготовив
вагоноперекидач НГ-6НК РЕ, а профільними дільницями
шахти та підрозділами СхідГЗК здійснено демонтаж старого
та монтаж нового обладнання. Пусконалагоджувальні роботи
проведені фахівцями ЦЛ КВПіА.

Реалізація проекту дасть можливість виконувати виробни-
чу програму продуктивно та безаварійно, оскільки попереднє
обладнання вимагало частих зупинок і ремонтних робіт.

Наступним кроком у розбудові Новокостянтинівської
шахти та збільшенні видобутку руди має стати будівництво
об’єктів шахти, пов’язаних з видачею гірничої маси стволом
«Головний» і реконструкцією системи вентиляції, а також за-
вершення будівництва першої черги ПС «Геолог 154/35/6».

НОВИНИ ДП «СхідГЗК»
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ТВОРЧІ АТОМНІ ТАЛАНТИ ЮУАЕС

ІНФОРМУЄ ДАЗВУ

«Енергія» — це профе-
сіоналізм і майстерність
вищого рівня. Учасників цьо-

го ансамблю, вік яких від
14 до 25 років, не потрібно
навчати азів хореографії —

усе, що можна було, вони
взяли для себе, займаю-
чись змалечку у танцю-
вальному ансамблі «Квіти
України» у одного з най-
кращих хореографів Украї-
ни Ольги Форостенко. Ви-
пускаючись із ансамблю,
практично усі учасники ви-
словлюють бажання зай-
матися хореографією далі.
Ось саме на цьому етапі

для них і відкриваються
двері «Енергії». 

«Основою репертуару
«Енергії» є, безумовно, ук-
раїнський народний та-
нець, адже ми часто висту-
паємо за кордоном, то
наше першочергове зав-
дання — представляти свою
державу і саме українське
народне мистецтво, — ка-
же Валерія Форостенко. —
Але за ці 20 років наш ре-
пертуар не обмежувався
лише українськими танця-
ми, ми розучували і демон-
стрували глядачам також
танці народів світу — мек-
сиканські, угорські, іспан-
ські, румунські, словенські
тощо. Учасники нашого
ансамблю мають більше
можливостей виконувати
різноманітні танці, адже
вони вже володіють хоро-
шою хореографічною тех-
нікою, добре натреновані,
а ще — вони більше їздять
по світу, знайомляться з
культурами інших країн,

спілкуються із своїми за-
кордонними колегами».

Танцювальний колек-
тив «Енергія» є лауреатом
і переможцем багатьох
вітчизняних і міжнародних
танцювальних конкурсів і
фестивалів, обов’язково
бере участь у святкових
концертах, які організовує
ПК «Енергетик» для южно-
українців та гостей міста,
а також на виїзді для меш-
канців інших регіонів Ук-
раїни. 

Професійна майстер-
ність керівника ансамблю
«Енергія» Валерії Форостен-
ко відзначена Почесними
грамотами Южноукраїнсь-
кої міської ради та її виконав-
чого комітету, місцевого від-
ділу культури, керівництва
ВП ЮУАЕС, облдержадмініс-
трації, Подяками Міністерст-
ва палива та енергетики
України, ДП НАЕК «Енерго-
атом».

Оксана МІСЮКЕВИЧ
Фото з архіву ансамблю

Для вас танцює «Енергія»!Для вас танцює «Енергія»!
Зразковий ансамбль народного танцю «Квіти Ук-

раїни» ПК «Енергетик» Южно-Української АЕС є ровесни-
ком незалежної України. Сьогодні «Квіти України» — це
бренд. Саме під цим брендом 20 років тому народився і
виступає народний ансамбль народного танцю «Енер-
гія» під керівництвом хореографа Валерії Форостенко.
Ювілейний концерт «Енергії» відбувся на площі біля
Палацу культури «Енергетик» напередодні Дня Неза-
лежності України.

Цьогоріч науковці дослід-
жували лівобережну частину
зони відчуження, яка є най-
менш вивченою порівняно з
іншими регіонами. Кажанів
ловили спеціальними тенета-
ми, які не шкодять рукокри-
лим, описували їх, кільцювали
і відпускали. За час експедиції
науковцям вдалося зловити
420 особин.

За допомогою записую-
чих пристроїв, що працюють
в ультразвуковому діапазоні,
фахівці щодня записували
вокалізацію, щоб потім іденти-
фікувати вид кажанів, дати від-

носну оцінку їх чисельності,
описати добові і сезонні змі-
ни у їх поведінці. Наразі нау-
ковці дешифрують записи і
впродовж року будуть їх ана-
лізувати.

«Цього року під час експе-
диції нам вдалось зафіксувати
присутність у зоні відчуження
9 рідкісних видів рукокрилих.
Особлива гордість — широко-
вух європейський, якого за 11
років вдалося зафіксувати
вдруге. Всі види занесені до
Червоної книги України, а ши-
роковух має ще й високий охо-
ронний статус у Європі. Також
під час дослідження аудіоре-
кордери неодноразово фіксу-
вали появу велетенської ве-
чірниці — найбільшого і дуже
рідкісного кажана Європи», —
розповідає заступник дирек-
тора ДНДУ «Чорнобильський
центр» Сергій Гащак.

За його словами, усі ре-
зультати експедиції також бу-
дуть надані Чорнобильському
радіаційно-екологічному біо-
сферному заповіднику для по-
силення охорони рідкісних
груп тварин на території зони
відчуження.

9 рідкісних видів кажанів — у зоні відчуження
У рамках щорічного дослідження рукокрилих (кажанів)

у зоні відчуження завершилася чергова польова експеди-
ція фахівців ДНДУ «Чорнобильський центр з проблем ядер-
ної безпеки, радіоактивних відходів та радіоекології» і
Центру реабілітації рукокрилих «Фельдман Екопарк».

250 енергозберігаючих ламп встановили на централь-
них вулицях міста Чорнобиль. У результаті впровадження
енергоощадних, сучасних джерел освітлення споживан-
ня електроенергії скоротиться в 10 разів, а економія
електроенергії з розрахунку на рік становитиме 101,25 тис.
кВт/год., або 258,8 тис. гривень.

«Згідно зі Стратегією з енергоефективності та енергозбере-
ження на підприємствах зони відчуження починають ощадливі-
ше використовувати ресурси. За останні роки у котельні міста
Чорнобиль вже відмовилися від використання природного газу
для підігріву води, а Чорнобильська АЕС перейшла на викорис-
тання електроенергії замість газу для опалення об’єктів промис-
лового майданчика. Сьогодні на шлях до енергоефективності
став Чорнобильський спецкомбінат», — зазначив Голова ДАЗВ
Віталій Петрук.

За словами директора Державного спеціалізованого під-
приємства «Чорнобильський спецкомбінат» Сергія Костюка, за-
безпечення якісного вуличного освітлення тривалий час було
проблемою для Чорнобиля, особливо в осінньо-зимовий пе-
ріод. Для основного складу вахтового персоналу робочий день
розпочинається о 8-й ранку, а закінчується о 19-й вечора. А от
для працівників відділення громадського харчування робочий
день починається вже о 4-й ранку, щоб нагодувати працівників
вранці перед робочою зміною, а закінчується о 22-й вечора. Та-
кож набагато раніше на роботі з’являються працівники кому-
нальних і дорожніх служб, зв’язківці та енергетики. Тепер вони
мають змогу комфортніше та безпечніше діставатися до своїх
робочих місць.

У 10 разів скоротиться споживання вуличної електроенергії
ЗАХОПЛЕННЯ АТОМНИКІВ З НЕТІШИНА

Відразу на дві вершини-семити-
сячники — пік Коржиневської (7105 м)
та пік Ісмаїла Самані (7495 м) — під-
нявся працівник енергоремонтного
підрозділу Хмельницької АЕС Олек-
сандр Веремійчук, керівник клубу ске-
лелазіння «Вершина», який своїм при-
кладом надихає на перемоги юних
альпіністів міста атомників.

Українська делегація цьогоріч вия-
вилася нечисельною, проте завдання,
яке ставили перед собою альпіністи,
виконали. Лише двоє українців зуміли
самотужки піднятися на пік Коржи-
невської і вже у складі групи здійснити
сходження на пік Ісмаїла Самані, на яких
гордо замайоріли прапори України та
«Енергоатома».

«Кожне сходження — це окрема іс-
торія, адже в горах є свої правила і лю-
ди  різних національностей розуміють тут
одне одного без зайвих слів. Під час ак-
ліматизації в таборі спілкувалися з таджи-
ками, росіянами, англійцями, норвежця-
ми, іспанцями, допомагали естонським
кінематографістам у зйомках фільму про
альпіністів. Разом з усіма хвилювалися за
провідника, який звалився в провалля,
раділи, коли повернувся неушкодженим.

Своєрідне перезавантаження свідомості
відбулося після аварії гвинтокрила, під
час якої загинули люди, з якими нещодав-
но спілкувалися. З’явилося відчуття, що
гори приймають не всіх, до них потрібно
ставитись з обережністю і любов’ю», —
розповідає О.Веремійчук.

Про особливу любов до гір альпініс-
та-атомника свідчать уже підкорені гірські

вершини Казбеку, Ельбрусу, Тянь-Шаню
та Паміру. Знесилений, але з відчуттям
завершеності, Олександр Веремійчук
планує і надалі продовжити випробування
своїх можливостей та пізнання світу. Се-
ред найближчих планів — підкорення ще
двох семитисячників. А ще обов’язкова
робота з юними альпіністами міста-супут-
ника Хмельницької АЕС.

Олександр Верімейчук підкорив два семитисячники Паміру

Другий рік поспіль представники «Клубу рибалок-ама-
торів ВП ХАЕС» завойовують кубок Спартакіади зі спортив-
ної риболовлі серед працівників морського транспорту
України. На запрошення профспілок Херсонського мор-
ського торговельного порту команда хмельницьких атом-
ників взяла участь у VII Спартакіаді та продемонструвала
свої вміння у п’яти дисциплінах.

Загалом у змаганні взяли участь тринадцять команд, серед
яких у кожній дисципліні рибалки Хмельницької АЕС завойовува-
ли призові місця. За підсумками п’яти видів спортивної риболов-
лі вона виборола перше командне місце та головний кубок
Спартакіади. Крім того, в особистому заліку Сергій Онищук
показав найкращий результат у закиді на влучність.

«Клуб рибалок-аматорів ВП ХАЕС» було створено понад
дванадцять років тому. За цей час проведено багато різних
змагань зі спортивної риболовлі, у яких взяли участь праців-
ники Хмельницької АЕС. Показовим є те, що сьогодні вже є
когорта рибалок, які демонструють високу майстерність на

змаганнях регіонального та всеукраїнського рівнів серед
рибалок-аматорів.

Перше місце зі спортивної
риболовлі — у команди ХАЕС

СПОРТИВНІ ТАЛАНТИ АТОМНИХ МІСТ

На Чемпіонаті світу серед студентів з веслування на байдарках і каное, який
проходив у м. Сольнок (Угорщина), вихованці дитячої юнацької спортивної
школи спортивно-оздоровчого комплексу Запорізької АЕС Людмила Бабак,
Денис Давидов і Дмитро Кряж посіли призові місця.

Денис Давидов і Дмитро Кряж вибороли друге місце у човні С-2 на дистанції 500
м і у човні С-4 на дистанції 500 м і 1000 м.

Людмила Бабак посіла третє місце у човні С-1 на дистанції 500 м і у човні С-2 на
дистанції 200 м і 500 м.

Вихованців спортивно-оздоровчого комплексу Запорізької АЕС відділення веслу-
вання на байдарках і каное тренує заслужений тренер України Сергій Сніжко.

Чемпіонат світу проходив під егідою Міжнародної федерації студентського спорту
(FISU). У спортивному форумі взяли участь 22 країни з 3 континентів.

Призові місця вихованців ДЮСШ ЗАЕС


